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Online Udvalgsmøde tirsdag den 3. oktober 2023 kl. 19.00-21.30. 
I DGI Sydvest krocket-udvalg. 

  
Deltagere: Steen S. Hansen (SH), Christian Jacobsen (CJ), Kim Jensen (KJ), Robert Sørensen (RS), Erik Pallesen (EP), Bir-
git Christensen (BC), Karsten Ladefoged (KL), Tonny Andersen (TA), Frede Rasmussen (FR), Aase Jacobsen (AJ) 
Afbud: 
Ordstyrer (OS): FR 
Referent: AJ 
 

Pkt.nr. Punkt-indhold Referat Ansvarlig 

1 Kommentarer til referat fra klubberne? Ingen. SH 

2 Akutte punkter til dagsorden KL: Forplejning DM (under pkt 7) 
 
TA: Krocketcamping (pkt 13) 

FR (OS) 

3 Godkendelse af dagsorden Godkendt. FR (OS) 

4 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Siden sidst – runde  CJ: Kulturudvalgsformand Sandie i Varde Kommune over-
rakte præmier til Varde Kommunemesterskab i søndags. Hun 
fortalte noget om fokusområdet i VK. Vi har tanker om sam-
arbejde omkring skole/juniorkrocket næste skoleår. Punkt 
næste møde. 
 
EP: Fantastisk jubilæum i Tistrup.  
Vi satser på at krolfspillere prøver at spille krocket og om-
vendt – for at samle klubben. Fremgang i medlemmer (sam-
let krolf og krocket). 

Alle 



 

Side 2 

(4) I Nordjylland har man et (film?)selskab, der laver indslag om 
de små idrætter. Kunne måske bruges til at synliggøre 
krocket. 
 
KJ: Jeg har hørt, at DGI har sendt mail ud til klubberne, hvori 
stor-DGI spørger, hvad de kan gøre bedre. Min opfattelse er, 
at mange idrætsgrene ”styrtbløder”. Jeg har skrevet nogle 
ting omkring, at de små idrætter skal promoveres mere, bl.a. 
krocket.  

5 Økonomi – herunder Budget 2024. RS: Balance pr 15/9 viser et godt overskud på ca. 22.000,-. 
Derudover kommer der penge ind for enkeltmandsturnerin-
gen. 
 
Budget 2024: 
RS: Vi bliver nødt til at vente til efter årsmødet. Vi kender jo 
ikke, hvad vi skal tage udgangspunkt i. 

RS 

6 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nyt fra Idrætsledelsen.  EP: Der er afviklet DM’er. Det er gået ok. 
Til enkeltmands i Varde var det rigtig fine baner. Der var rig-
tig vådt – men regnen kan vi jo ikke styre. Forplejningen var 
ikke, som vi havde aftalt – tarteletter og salatbord. Der 
manglede brød mv til buffeten.  
Men derudover er der ikke sket så meget i Idrætsledelsen. 
Det handler desværre kun om Ny idrætsledelse. Al anden ak-
tivitet/udvikling sker ikke. 
Der var møde omkring den nye Idrætsledelse med formæn-
dene for bowls og petanque fredag aften før hold-DM. Vi fik 

EP / RS 



 

Side 3 

(6) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

dog ikke rigtig nogle svar på vores spørgsmål. Og slet ikke 
omkring økonomien.  
F.eks. hvad sker der med vores udviklingspulje i krocket? Kan 
de andre idrætsgrene pludselig få fingre i dem?  
Hvem skal vælge den nye Idrætsledelse? Lige nu er det 
værtslandsdelen (for os Vestjylland), der udpeger den første 
fra krocket. 
 
RS: Oplægget hedder ”Den gode fortælling”. Det er jeg ikke 
enig i. Det er topstyring. Udemokratisk. Medlemmerne får 
ikke lov at bestemme, hvem der skal sidde der. Der udpeges 
af DGI. 
Jeg forsøger at grave lidt i medlemsstatistikker mv i de 4 
idrætter. 
 
CJ: Da KJ og jeg sad i Idrætsledelsen, var der slet ikke snak 
om alt dette. Der handlede det om et regulært Samarbejds-
udvalg på det politiske plan. Det ville give mening, men ikke 
at vi skal blande os i hinandens organisation. 
 
BC: Hvis dette går igennem, så er Årsmødet vel til overs? Så 
er der vel ingenting, vi skal stemme om og har indflydelse 
på? 
KJ: De andre 3 idrætsgrene kan vel f.eks. ikke agere ift vores 
regler? 
 



 

Side 4 

(6) Udviklingspuljen 
RS: Jeg har efterlyst budgetretningslinjen for udviklingspul-
jen. Den for 2022 er dukket op nu. I den gamle stod der, at 
50% går til udviklingspuljen. 50% til landsdelen. 
I 2022 står der, at 50% går til udviklingspuljen. 50% til lands-
delen, såfremt der ikke er underskud i udviklingspuljen.  
Det er ikke godkendt af Idrætsledelsen, så hvordan kan det 
lade sig gøre med den ændring? 
RS tager kontakt til Dennis, for at få oplyst, hvor meget vi har 
stående på overskudskontoen. 

7 DGI Krocket Årsmøde 28/10 
- Forslag 1 (2 hænder) 
- Evt. Forslag 2 (spille under ni-

veau) 
- Forplejning DM 

SH: Forslag 1 har vi allerede bestemt skal med. 
Jeg har udarbejdet et forslag (2), der er udsendt, hvad tæn-
ker i om det? 
Konklusion: Enstemmig opbakning til at indsende forslag 2. 
SH og AJ færdiggør og sender begge forslag + beretning til 
Dennis. 
 
Evaluering DM 
KL: Ledsagere betalte 270,- for morgenkaffe + frokost + ef-
termiddagskaffe (tarteletter og salat). Det var ikke i orden. 
Var det en ide at kunne deltage i DM som spiller uden for-
plejning – selv medbringe madpakke? 
CJ: Ift Hold-DM. Publikum kunne ikke se hverken adresse, el-
ler om der kunne købes mad. 

SH 

8 
 

Evaluering af turneringer. Hold: 
CJ: Der har ikke været mange, der indberetter forkert. 

CJ/BC/EP 
(Alle) 



 

Side 5 

(8) Til gengæld havde vi en del udfordringer ift at spillere for-
svandt fra systemet. DGI fandt ud af, der var et problem i 
STAP-systemet ift GDPR. Det er lovet, det er ændret til næ-
ste sæson. 
 
Par:  
BC: Gik fint. Lidt udfordringer ift tilmeldinger. 
Til DM opdagede jeg spillere, der spillede for lavt.  
 
Enkeltmands: 
EP: Det gik rigtig godt. Gode baner og pølser i Vorbasse. 
 
Generelt: 
EP: Har i opdaget problemer ift om alle var på seedningsli-
sten? Alle var på til enkeltmands. 
BC: Alle var på til par. 
CJ: Ingen problemer i hold. 
KL: Der var et hold til DM i M2, der spillede med 7+7+7+8.  
Et andet hold havde lånt spillere fra anden klub. Der var flere 
ting, som ikke var overholdt i hold-DM. 
 
FR: Opfordring til, at alle spillere seedes – også selvom de 
ikke deltager i turneringen. Hvis de deltager i lokal-stævner, 
får jeg dem jo ind og kan se, de ikke er seedede. 
CJ: Også vigtigt pga medlemstallene.  

9 Finpudsning af reglementerne. Udsættes til efter årsmødet. SH 



 

Side 6 

10 Seedning. SH: Skal rettes til. Hjælpes ad med at tjekke det. 
Rettelser sendes til BC senest d. 15. oktober 2023. 
Listerne (med 2023 og 2024) lægges herefter på hjemmesi-
den og mail sendes til klubberne, der efterfølgende kan hen-
vende sig med begrundede ændringer. 
 
Drøftelse vedr. historik på seedningslisten på hjemmesiden. 
Skal historikken være offentlig? Tages stilling til til næste sæ-
son. 

SH 

11 Møder i Esbjerg omkring et mere ret-
færdigt DGI-kontingent. 
(Ulykkesforsikring for instruktører og 
dommere. Derudover krisehjælp ifm fx 
dødsfald under udøvelse). 

SH: Der er stor forskel på landsdelene. BC og jeg har deltaget 
i møder med DGI Sydvest vedr. ændring. 
BC: Vi kom med et forslag om, at der ikke skulle være et mi-
nimum. Vi fik dog indsigt i, hvor stor administration, der er 
forbundet med dette. 
Det viser sig, at Vestjylland og Sydvest er de dyreste. 
Vi skal til flere møder. 
SH: Ændringen skal vedtages på DGI Sydvest Årsmøde i april 
2024. Vi skal ud og lave noget lobby-arbejde, så der møder 
medlemmer frem fra de små klubber – ikke kun krocket. 

BC / SH 

12 Gave til jubilæer i klubberne. EP: Jeg synes ikke DGI Sydvest Krocket skal blandes ind i no-
get med gaver.  
CJ: Vi skal passe på. Lige nu har vi penge nok, men hvis vi på 
et tidspunkt ikke har – hvad så? 
Konklusion: Lukket. 

SH 

13 
 

Formandsmøde? SH: Skal vi forsøge igen? Sidste år var der 5 tilmeldte. 
KL: Synes, vi skal prøve igen. 

SH 



 

Side 7 

(13) Dato: Onsdag d. 29. november kl. 18.30 2023. SH sender 
mail ud. Dagsorden og sted sendes ud efter årsmødet. 
Aflyses, hvis der er under xx tilmeldte. 

14 Krocketcamping TA: Vi er blevet opfordret til at prøve med krocket-camping i 
Vorbasse. Ikke fordi det stopper i Ølgod. Opfordret til at 
samarbejde med andre klubber. 
Nu er mit spørgsmål: Er der meget arbejde i det? 
EP: Det kommer an på, hvordan man stiller det op. Og over-
skuddet står nok ikke mål med arbejdet. Jeg står gerne til rå-
dighed, hvis du har spørgsmål. 

TA 

15 Evt. CJ: Andre end SH og jeg, der skal med til København til Års-
møde i stor-DGI? 
EP: Jeg overvejer. 
 
EP: Svar på enkeltmands til BC. Der kom reserve ind.  
 
EP: Kunne godt tænke mig et punkt på hjemmesiden med in-
spiration, som en klub gerne vil dele, fx ”Løst og fast fra klub-
berne”. 

Alle 

16 Punkter og valg af ordstyrer til næste 
møde. 

Online torsdag d. 9. november 2023 kl 19.00-21.30. 
Ordstyrer: KL 

• Budget 

• Evaluering årsmøde. 

• Dagsorden til formandsmøde 

• Arbejdsplan til 2024 

• Valg (BC, EP, RS) 

FR (OS) 



 

Side 8 

Nye år 

• Juniorkrocket 

• Finpudsning af reglementerne. 

• Skal vi have noget på hjemmesiden – ”Løst og fast fra 
klubberne” 

 
Januar-møde: 
Dato for banesnor-produktion i Vorbasse. 
Fællesmøde i Sydvest 
 
Forår-møde: 
Skal vi søge om enkeltmands/par i Vejen i 2026? 

 
 


